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Ședința Biroului Federal al Federației Române de Taekwon-do I.T.F. a fost convocată astăzi, 23 
decembrie 2024, în format online, prin aplicația Zoom. 

La ședință participă 11 (unsprezece) membri din totalul de 11 membri ai Biroului Federal. În 
conformitate cu prevederile statutare și având în vedere prezența completă a membrilor, se constată 
că ședința este legal constituită. 

 

ORDINEA DE ZI 
 

1 Aprobarea decontării cheltuielilor pentru Comisia de Arbitraj în 2024 din suma necheltuită 
pentru participarea la QIUC ................................................................................................................... 3 

2 Validarea listei arbitrilor pentru competițiile și stagiile internaționale din 2025 .......................... 3 

3 Reportarea sumelor necheltuite alocate Comisiei Tehnice pentru participare la IIC pentru anul 
următor .................................................................................................................................................. 4 

4 Ajustarea taxelor de arbitraj ........................................................................................................... 5 

5 Aprobarea plății pentru antrenorii lotului național care au participat la Pregătirea de Lot din luna 
decembrie 2024 ..................................................................................................................................... 6 

6 Achiziționarea unui cântar compatibil cu softul Sportdata și a unui cititor de cod de bare .......... 6 

7 Schimbarea firmei sau specialistului contabil ................................................................................ 7 

8 Aprobarea Clasamentului Competițional General pentru anul 2024 ............................................ 7 

9 Aprobarea Regulamentului privind alocarea bonificației de 10% din încasările anuale către 
cluburile membre ................................................................................................................................... 8 

10 Diverse subiecte suplimentare propuse în timpul ședinței. ....................................................... 8 

10.1 Aprobarea ofertei pentru confecționarea de cravate personalizate pentru arbitri ............... 8 

10.2 Propunerea de alocare a fondurilor pentru participarea antrenorilor / instructorilor la 
cursurile internaționale de instructori ............................................................................................... 9 

10.3 Analiza și propunerea de remunerare a contribuțiilor aduse la evenimentele Federației .... 9 

 

 

Ordinea de zi a fost supusă votului și aprobată în unanimitate, după care s-a trecut la discutarea 
fiecărui punct în parte.  
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1 APROBAREA DECONTĂRII CHELTUIELILOR PENTRU COMISIA DE ARBITRAJ ÎN 
2024 DIN SUMA NECHELTUITĂ PENTRU PARTICIPAREA LA QIUC 

 

Analiză și discuții 

Domnul Popa Nicolae Cristian, membru al Comisiei de Arbitraj, a prezentat situația bugetului 
alocat pentru participarea la Cursul Internațional de Calificare a Arbitrilor (QIUC). Conform deciziei 
Biroului Federal, Comisia de Arbitraj a avut la dispoziție un buget anual de 7.000 lei pentru acest 
eveniment. Totuși, deoarece QIUC nu a fost organizat la nivel global în anul 2024, suma nu a fost 
utilizată în scopul propus. 

Domnul Popa a informat că cei trei membri ai comisiei au participat, pe cheltuială proprie, la 
Cupa Mondială din Mar del Plata, Argentina (28 octombrie - 3 noiembrie 2024), unde: 

• Au acumulat experiență practică valoroasă; 
• Au primit funcții importante din partea Comisiei de Arbitraj ITF. 

În acest context, domnul Popa a propus ca suma de 7.000 lei, rămasă nefolosită, să fie utilizată 
pentru decontarea parțială a cheltuielilor de deplasare suportate de membrii comisiei. Propunerea 
este susținută de argumentul că experiența dobândită la acest eveniment va fi împărtășită celorlalți 
arbitri în cadrul cursurilor de arbitraj planificate pentru 2025. 

Domnul președinte Cosmin Oprescu a invitat membrii Biroului Federal să ia cuvântul. Domnul 
Romeo Petre, arbitru internațional și participant la Cupa Mondială, a sprijinit propunerea, subliniind 
importanța implicării și a contribuției Comisiei de Arbitraj. 

Decizie 

Propunerea privind utilizarea sumei necheltuite de 7.000 lei pentru decontarea cheltuielilor de 
deplasare ale membrilor Comisiei de Arbitraj a fost supusă votului și aprobată în unanimitate. 

 

2 VALIDAREA LISTEI ARBITRILOR PENTRU COMPETIȚIILE ȘI STAGIILE 
INTERNAȚIONALE DIN 2025 

 

Domnul Popa Nicolae Cristian, membru în Comisia de Arbitraj, informează că s-a lansat o 
solicitare atât pe grupul Facebook al arbitrilor, cât și pe grupul antrenorilor, invitând persoanele 
interesate să participe la evenimentele internaționale de arbitraj din 2025 să se înscrie. Evenimentele 
vizate sunt: 

• QIUC (Cursul Internațional de Calificare a Arbitrilor) – martie 2025; 
• Campionatul European – aprilie 2025; 
• Campionatul Mondial – octombrie 2025. 
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Domnul Popa prezintă lista arbitrilor care și-au exprimat dorința de a participa la toate cele trei 
evenimente, inclusiv ca voluntari, în cazul în care nu vor fi selectați oficial: 

1. Banea Ciprian Toma; 
2. Popa Nicolae Cristian; 
3. Zaharia Alin Doru; 
4. Romeo Petre; 
5. Gheorghian Eleodor; 
6. Mureșan Alexandru Gabriel. 

Se menționează că domnul Popa V. Cristinel nu și-a exprimat dorința de a participa la cursul 
QIUC, o condiție obligatorie pentru eligibilitatea la competițiile internaționale. 

Analiză și discuții 

Biroul Federal și Comisia de Arbitraj au analizat activitatea celor șapte candidați la competițiile 
interne și internaționale din 2024. Deși se susține dezvoltarea arbitrilor pe plan intern și internațional, 
s-a subliniat că validarea participării la evenimentele internaționale este condiționată de o implicare 
activă și de prestații bune la competițiile interne. 

În acest context, Biroul Federal recomandă domnului Popa V. Cristinel să participe mai frecvent 
ca arbitru la concursurile interne. După o îmbunătățire a activității interne, Biroul Federal își va oferi 
sprijinul și pentru participarea acestuia la evenimentele internaționale. 

Decizie 

Lista arbitrilor propuși (primii șase menționați) pentru participarea la competițiile internaționale 
din 2025 a fost supusă votului și aprobată în unanimitate. 

 

3 REPORTAREA SUMELOR NECHELTUITE ALOCATE COMISIEI TEHNICE PENTRU 
PARTICIPARE LA IIC PENTRU ANUL URMĂTOR 

 

Domnul Marius Ionicescu, membru al Comisiei Tehnice, a luat cuvântul și a prezentat următoarea 
situație: 

La Cursul Internațional de Instructori (IIC) desfășurat în luna septembrie, în Sardinia, au 
participat doar doi membri ai Comisiei Tehnice. În consecință, bugetul alocat pentru acest tip de 
eveniment nu a fost utilizat în totalitate. 

Domnul Ionicescu a propus reportarea sumelor necheltuite către anul următor, păstrând aceeași 
destinație, respectiv participarea la cursuri internaționale de instructori, începând cu anul 2024. S-a 
menționat, de asemenea, că sumele necheltuite de la un an la altul nu expiră și se pot cumula, 
indiferent de numărul de ani. 
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În urma discuțiilor, s-a evidențiat oportunitatea extinderii acestei decizii și pentru membrii 
Comisiei de Arbitraj, în ceea ce privește participarea la Cursurile Internaționale de Arbitraj (QIUC), 
începând cu 2025. 

Decizie 
Propunerea a fost supusă votului și aprobată în unanimitate de membrii Biroului Federal. 

 

4 AJUSTAREA TAXELOR DE ARBITRAJ 
 

Domnul Marius Ionicescu, vicepreședinte, a luat cuvântul și a propus ajustarea taxelor de 
arbitraj, cu scopul de a armoniza aceste contribuții și de a elimina diferențele semnificative dintre 
cluburile participante. Propunerea vizează reducerea inechităților și eliminarea eventualelor situații 
de discriminare între cluburi. 

Propunerea concretă este următoarea: 

• Cluburi cu 1-4 sportivi înscriși la competiție: 

o Nu au obligația de a aduce arbitri; 
o Se achită o taxă de 200 lei. 

• Cluburi cu 5-10 sportivi înscriși la competiție: 

o Obligate să aducă minimum 1 arbitru; 
o Se achită o taxă de 200 lei. 

• Cluburi cu 11-20 sportivi înscriși la competiție: 

o Obligate să aducă minimum 2 arbitri; 
o Se achită o taxă de 200 lei. 

• Cluburi cu 21 sau mai mulți sportivi înscriși la competiție: 

o Obligate să aducă minimum 3 arbitri; 
o Se achită o taxă de 200 lei. 

Penalizare pentru lipsa arbitrilor 

În cazul în care un club nu respectă cerințele privind numărul minim de arbitri, pentru fiecare 
arbitru lipsă se va aplica o penalizare de 350 lei. 

Aplicabilitate 

Această regulă se va aplica tuturor cluburilor afiliate Federației, începând de la data afilierii, 
pentru fiecare competiție la care acestea participă. 

Decizie 
Propunerea a fost supusă votului și aprobată în unanimitate de membrii Biroului Federal. 
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5 APROBAREA PLĂȚII PENTRU ANTRENORII LOTULUI NAȚIONAL CARE AU 
PARTICIPAT LA PREGĂTIREA DE LOT DIN LUNA DECEMBRIE 2024 

 

Domnul președinte Cosmin Oprescu a prezentat situația legată de antrenorii lotului național care 
au participat la pregătirea din luna decembrie 2024. Fondurile pentru această pregătire provin de la 
Agenția Națională pentru Sport, însă s-a subliniat o problemă importantă: antrenorii nu și-au primit 
premiile din 2021, iar participarea la astfel de evenimente implică un efort personal și financiar 
semnificativ. 

Antrenorii trebuie să suporte costurile de transport, să utilizeze timpul personal și, în unele 
cazuri, să renunțe la alte surse de venit pe durata pregătirii, ceea ce face situația dificilă. 

Propunere 

Domnul președinte a propus ca Federația să aloce o sumă între 2.000 și 2.500 lei pentru fiecare 
antrenor prezent, pentru a acoperi aceste cheltuieli. În cazul în care un antrenor nu rămâne pe toată 
durata pregătirii, suma va fi ajustată proporțional cu numărul de zile în care acesta a fost prezent. 

Decizie 

Propunerea a fost supusă votului și aprobată în unanimitate. S-a decis ca secretariatul să 
întocmească tabelul contabil cu sumele plătite fiecărui antrenor, reținând impozitul la sursă, conform 
legislației în vigoare. 

 

6 ACHIZIȚIONAREA UNUI CÂNTAR COMPATIBIL CU SOFTUL SPORTDATA ȘI A 
UNUI CITITOR DE COD DE BARE 

 

Domnul Popa Nicolae Cristian, secretar federal, a prezentat o ofertă de preț pentru 
achiziționarea unui cântar compatibil cu softul SportData, în valoare de 313 euro, precum și mai 
multe oferte pentru cititoare de coduri de bare, cu prețuri cuprinse între 50 și 100 de euro. 

Analiză 

Biroul Federal a analizat oferta și a subliniat importanța achiziționării acestor echipamente 
pentru eficientizarea și profesionalizarea procesului de cântărire a sportivilor în timpul competițiilor. 
Această inițiativă aliniază Federația Română de Taekwon-do I.T.F. la standardele moderne aplicate la 
Campionatele Europene și Mondiale, precum și la practicile deja implementate de federațiile din 
țările vecine. 

Decizie 

Propunerea de achiziționare a cântarului și a cititorului de coduri de bare a fost supusă votului și 
aprobată în unanimitate. Domnul Popa Nicolae Cristian a fost împuternicit să efectueze toate 
demersurile necesare pentru realizarea achiziției. 
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7 SCHIMBAREA FIRMEI SAU SPECIALISTULUI CONTABIL 
  

Domnul președinte Cosmin Oprescu a prezentat situația actuală a Federației, în contextul în care 
contabila a decis să se pensioneze, lăsând astfel organizația fără un specialist care să gestioneze 
activitățile contabile. 

Analiză și propunere 

S-au analizat diverse propuneri și oferte pentru a identifica o soluție potrivită. S-a subliniat 
importanța ca persoana sau firma contractată să fie localizată în vecinătatea domiciliului 
președintelui Federației, pentru a facilita transferul documentelor în format fizic necesare 
contabilității și pentru semnarea acestora. 

În urma analizei, s-a propus contractarea firmei SC Intercont Professional SRL. Deși oferta inițială 
a fost de 2000 lei/lună, în urma negocierilor, s-a ajuns la o sumă lunară de 1200 lei. 

Decizie 

Propunerea a fost supusă votului și aprobată în unanimitate de membrii Biroului Federal. 

 

8 APROBAREA CLASAMENTULUI COMPETIȚIONAL GENERAL PENTRU ANUL 2024 
 

Domnul secretar federal Popa Nicolae Cristian a prezentat membrilor Biroului Federal 
clasamentul competițional general pentru anul 2024, așa cum a fost transmis anterior către cluburile 
membre ale Federației pentru verificare. 

În urma termenului de verificare, clubul Red Tigers Călan a semnalat erori în înregistrarea 
rezultatelor. Domnul Popa Nicolae Cristian a analizat observațiile și a corectat erorile semnalate, ceea 
ce a condus la avansarea sportivei Oprea Denisa Maria în clasament, ca urmare a corectării 
rezultatelor înregistrate eronat. Nu au fost înregistrate alte observații din partea cluburilor. 

Domnul Popa Nicolae Cristian a solicitat aprobarea clasamentului de către Biroul Federal. 

Decizie 

Propunerea a fost supusă votului și aprobată în unanimitate. Totodată, s-a decis extinderea 
termenului de verificare pentru cluburi până la 30 decembrie 2024. Dacă nu vor fi semnalate alte 
modificări, clasamentul va deveni oficial pe 31 decembrie 2024 și va fi publicat cu această dată. 
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9 APROBAREA REGULAMENTULUI PRIVIND ALOCAREA BONIFICAȚIEI DE 10% DIN 
ÎNCASĂRILE ANUALE CĂTRE CLUBURILE MEMBRE 

 

Domnul Secretar Federal, Popa Nicolae Cristian, a prezentat membrilor Biroului Federal 
propunerea de regulament privind alocarea bonificației de 10% din încasările anuale către cluburile 
membre ale Federației. 

Discuții și ajustări 

Regulamentul a fost analizat în detaliu în prezența membrilor Biroului Federal, iar pe parcursul 
revizuirii au fost propuse și adoptate ajustări corespunzătoare pentru îmbunătățirea acestuia. 

Decizie 

După finalizarea revizuirii, domnul președinte Cosmin Oprescu a supus propunerea de 
regulament votului. Regulamentul a fost aprobat în unanimitate de membrii Biroului Federal. 

 

10 DIVERSE SUBIECTE SUPLIMENTARE PROPUSE ÎN TIMPUL ȘEDINȚEI. 

10.1 Aprobarea ofertei pentru confecționarea de cravate personalizate pentru arbitri 
 

Domnul Vicepreședinte Marius Ionicescu a prezentat membrilor Biroului Federal o ofertă din 
partea unui producător de cravate personalizate pentru arbitrii Federației. Prețul propus este de 85 
lei/bucată, cu condiția achiziționării unui minimum de 100 de cravate. 

Analiză și propuneri 

Oferta a fost analizată, iar membrii Biroului Federal au concluzionat că aceasta este adecvată 
și merită acceptată. Totodată, pentru o mai bună gestionare a distribuirii cravatelor, domnul Romeo 
Petre a propus să se ocupe personal de gestiunea și evidența acestora, propunere care a fost 
acceptată de către membrii prezenți. 

Decizie 

Domnul președinte Cosmin Oprescu a supus propunerea la vot, iar aceasta a fost aprobată în 
unanimitate. 
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10.2 Propunerea de alocare a fondurilor pentru participarea antrenorilor / 
instructorilor la cursurile internaționale de instructori 

 

Domnul Alin Lazurca, membru al Comisiei Tehnice, a luat cuvântul și a propus ca Biroul Federal 
să aloce fonduri pentru susținerea participării la Cursurile Internaționale de Instructori (IIC), nu doar 
pentru antrenorii de lot, ci și pentru alți antrenori sau instructori, pe baza unor criterii bine stabilite. 

Discuții și concluzii 

În urma discuțiilor, Biroul Federal și-a exprimat sprijinul față de această inițiativă. Totuși, s-a 
subliniat necesitatea elaborării unui regulament clar din partea Comisiei Tehnice, care să includă 
criterii obiective pentru alocarea fondurilor. Acest regulament va asigura transparența și va elimina 
orice posibilă interpretare subiectivă. 

De asemenea, s-a extins propunerea pentru a include și arbitrii care doresc să participe la 
cursurile internaționale de arbitraj. În acest sens, Comisia de Arbitraj a fost însărcinată să elaboreze 
un regulament similar, bazat pe criterii bine definite. 

Decizie 

S-a hotărât ca ambele comisii, Comisia Tehnică și Comisia de Arbitraj, să pregătească 
regulamentele respective și să le prezinte în cadrul următoarei ședințe a Biroului Federal, care va fi 
planificată pentru anul 2025. 

 

10.3 Analiza și propunerea de remunerare a contribuțiilor aduse la evenimentele 
Federației 

 

Domnul Romeo Petre a luat cuvântul și a prezentat situația sa în legătură cu evenimentele 
organizate de Federație sau de cluburile partenere în anul 2024. El a menționat că a participat la 
majoritatea acestor evenimente pe cheltuială proprie, contribuind activ la amenajarea sălilor de 
concurs și asigurând un standard ridicat în pregătirea acestora. Domnul Romeo Petre și-a exprimat 
dorința de a-i fi acoperite cel puțin cheltuielile de deplasare, dacă nu și o remunerare mai 
cuprinzătoare, proporțională cu munca depusă. 

Propuneri și concluzii 

Domnul președinte Cosmin Oprescu a subliniat importanța recunoașterii și remunerării 
persoanelor care contribuie activ la dezvoltarea Federației. Pentru a soluționa această problemă, s-a 
propus ca în luna ianuarie 2025 să fie revizuită Organigrama Federației și să fie definit un cadru clar 
de remunerare pentru toate persoanele și rolurile implicate, inclusiv pentru cei care contribuie la 
amenajarea sălilor, pregătirea materialelor de concurs și alte atribuții similare. 
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Decizie 

S-a decis ca subiectul să fie rediscutat în cadrul următoarei ședințe a Biroului Federal, care va 
fi planificată pentru anul 2025, după elaborarea unei propuneri concrete. 

 

Nemaifiind alte discuții, s-au declarat închise lucrările ședinței Biroului Federal. Secretarul 
General al Federației, domnul Goron Dan Sorin Constantin, a fost împuternicit să constate prezența 
tuturor membrilor la lucrările ședinței online și să semneze procesul-verbal al acesteia. 

 

Nr. Membrii Biroului Federal Prezent 

1. Oprescu Cosmin ✓ 

2. Goron Dan Sorin Constantin ✓ 

3. Mureșan Alexandru ✓ 

4. Banea Ciprian Toma ✓ 

5. Ionicescu Marius ✓ 

6. Hondru Mihai ✓ 

7. Lazurca Alin Romulus ✓ 

8. Matei Alecsandra Cristina ✓ 

9. Popa Nicolae Cristian ✓ 

10. Petre Romeo ✓ 

11. Lăscău Ionuț ✓ 
 

 

Data: 23.12.2024                                                      Semnătura: 
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